
Referat Dansk Sejlunions Fremtidsværksted 

I forbindelse med Dansk Sejlunions generalforsamling 2018, var der indlagt et ”fremtidsværksted” om 
formiddagen før generalforsamlingen. 
Vi var fire medlemmer fra Nivå Bådelaug der deltog, og dette er mine observationer. 
Fremtidsværkstedet varede 2 timer og har afløst et tidligere to-dages seminar. 
Der deltog ca. 150 personer og efter en kort introduktion blev vi inddelt i grupper af 7-8 stykker. 
Hver gruppe blev i en vis udstrækning faciliteret af én fra DS bestyrelsen. 
  
Opgaven lød på at besvare tre spørgsmål. 
  

1. Hvad skal sejlerdanmark sige om Dansk Sejlunion i 2025? 
2. Hvad skal være definerende aktiviteter i Dansk Sejlunion i 2025? 
3. Hvad skal ændres/udfases af aktiviteter/indsatser? 

  
Jeg vil ikke gå i alle detaljer, men der var en generel utilfredshed med DS. Der blev i flæng nævnt 
”selvtilstrækkelig, usynlig, for meget fokus på elite, for lidt fokus på økonomisk støtte etc” 
  
Hovedtrækkene i besvarelserne på de tre spørgsmål var: 
Spg. 1 (fremtiden): 
DS er en åben og transparent organisation, der er klubbernes talerør. 
DS binder sejlerdanmark sammen og giver fælles identitet til elite og bredde,  uanset alder. 
DS markedsfører aktivt sejlsport både ved støtte til klubberne og ved at skabe international resultater. 
  
Spg. 2: 
DS skal fokuserer på udvikling af talenter, bredde og klubber ved at gennemføre 

• stævner, camps, træningslejre etc. 
• kurser, konferencer, nedbryde grænser mellem medlemmer og potentielt nye medlemmer på 

tværs interesser, alder og etnicitet, holdningsprægning 
• fundraising og andre eksterne indtægtsformer 
• politisk indflydelse, herunder afskaffe forsikringsafgiften 

  
Spg 3: 
Svarene her lignede meget det, der også blev svaret i spg. 2. suppleret med: 
DS skal 

• være mindre kommerciel 
• gøre det nemt at blive sejler (ungdomsmedlem, deleordning, sejlerskole) 
• etablere en bedre kommunikationsplatform 
• gøre det attraktivt at være medlem 
• nedbryde hierakier 

  
  
  
Svarene blev hængt op på plancher og efterfølgende redegjorde en repræsentant fra hver gruppe om hvad 
der havde været den mest interessante del af diskussionen. 
Plancherne blev ikke gennemgået men man kunne selv læse dem og DS tog dem med til videre inspiration 
med strategiarbejdet. 
  
God vind til alle 
Michael Rasmussen 
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